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JEGYZŐKÖNYV 
 

Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága üléséről 
 
Az ülés  

 időpontja: 2022. január 19. 

helye: Csengelei Közös Önkormányzati Hivatal Pusztaszeri Kirendeltsége 

6769 Pusztaszer, Kossuth utca 45. 

minősítése: nyilvános 

jellege: rendkívüli 

sorszáma: 2022/2 

 
Jelen vannak: 
 Sági Mihály elnök 

Kósáné Buknicz Mária tag 

Kovács Andrásné tag 

Máté Gábor polgármester 

dr. Jaksa Tibor jegyző 

Tóth Mónika jegyzőkönyv-vezető 

Hiányzik: 

 - 

 
Sági Mihály elnök: Köszöntöm a bizottság tagjait. Határozatképesek vagyunk, a három fős 
tagságból mindenki jelen van. Elnézést kérek ezért a helyzetért, de tegnap délelőtt odáig jutottunk 
jegyző úrral, hogy talán ez volna a legjobb megoldás a mai testületi ülés elé. Köszöntöm a 
polgármester urat, jegyző urat. Annak ellenére, hogy egy napirendi pontról beszéltünk, mégis kettő 
lesz. Az egyik az alpolgármester tiszteletdíjának a megállapítása, a másikban pedig Gábortól kérek 
segítséget.  
Máté Gábor polgármester: A Belügyminisztériumi pályázat önerejének vállalása, Dózsa György 
utca aszfaltozása a téma.  

Sági Mihály elnök: Aki a két napirendi pontot elfogadja, kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 3 fő 
A döntésből kizárt önkormányzati képviselő neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás módja: nyílt 
A szavazás számszerű eredménye: 
3 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
 
9/2022.(I.19.)EB. határozat 
 
Tárgy: Napirendi pontok elfogadása 
 

HATÁROZAT 
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága elfogadta az alábbi 
napirendi pontok megtárgyalását: 
 
1.) Alpolgármester tiszteletdíjának és költségtérítésének megállapítása 
2.) Pusztaszer Községi Önkormányzat 2022. évi Önkormányzati feladatellátást szolgáló fejlesztések 

támogatása pályázat előkészítése 
 
Határidő: azonnal 
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Felelős: Sági Mihály elnök 
 
 
1. napirendi pont: Alpolgármester tiszteletdíjának és költségtérítésének megállapítása 
 
Sági Mihály elnök: Én rövid leszek. A Tiborral történt tegnap személyes beszélgetés után arra 
jutottunk, hogy ennek az egész negyedik napirendi pontnak nagyon egyszerűen élét lehet venni hisz 
a megyei kormányhivatal törvényességért felelőssel történt egyeztetés után azt javasolta, hogy ez 
nem napirendi pont mert a miniszterelnöki rendelet csak a polgármesterek fizetéséről rendelkezik az 
alpolgármesterek tiszteletdíjáról nem. Az a javaslatom a testületi ülés elé, hogy a negyedik napirendi 
pontot ne tárgyaljuk. 
 
Máté Gábor polgármester: A kérdésem az, mert közben itt ebédkor fogalmazódott meg bennem, 
hogy Emese nyilatkozott, hogy ő milyen százalékot akar, a régi százalékot mondta és ez a százalék 
akkor mozog-e?  

Sági Mihály elnök: Nem foglalkozunk vele, marad minden ahogy van.  

Máté Gábor polgármester: Nem lesz köteles az önkormányzat emelni azért, mert az alapok 
emelkedtek? Nehogy az legyen, hogy levesszük, de közben automatikusan módosul.  

Sági Mihály elnök: Abban megegyezhetünk, hogy ezt én mondom el, vagy te mondod el. Akkor én 
a testületi ülésen azt javasolnám, hogy a meghívó kikerülése után derült ki, hogy az alpolgármester 
tiszteletdíjáról nem kell ezért a negyedik napirendi pontot vegyük le.  

dr. Jaksa Tibor jegyző: Mielőtt szavazna erről a bizottság a tegnapi napon elnök úr azért keresett 
fel engem, hogy ő úgy értelmezi az alpolgármester asszonynak a tiszteletdíjának a megállapítását, 
hogy a törvény egy maximum összeget állapít meg. Ehhez képest a képviselő-testület úgy állapítja 
meg a társadalmi megbízatású alpolgármester tiszteletdíjat, amilyen összegben ő méltányosnak 
látja. Én máshogy értelmezem. Az eddigi gyakorlat meg jegyzői körökben a szakmai gyakorlat is az 
volt, hogy amit a jogszabály mond maximum összeget megállapítja és ehhez képest értelmezhető 
az, hogy miképpen rendelkezik az erre jogosult. Az egészéről vagy meghatározott részéről 
lemondhat. Felhívtam a Csongrád-Csanád Megyei Kormányhivatalnál a törvényességi referensünket 
dr. Kecskés Tamást és hosszasan vele is elbeszélgettünk erről. Az elnök urat támasztja alá, hogy 
valójában ő is majdnem ezt az álláspontot osztotta volna, hogy a maximumhoz képest a testület 
olyan összegben állapítja meg a dolgot amilyenben neki tetszik vagy előzetes egyeztetések alapján 
sikerül hozzájutni. Ez nem egyszerű dolog. Ezt a részét azzal zártuk le, hogy erre vonatkozólag 
bírósági határozat nincsen senki nem tudja mi a helyes értelmezés. A Csongrád-Csanád megyei 
kormányhivatalnak a tegnap közzétett iránymutatása is egyértelműen azt az irányt mutatja, hogy 
valóban csak a polgármesterek bérezéséről van szó az úgynevezett jogalkotó szándéka erre irányult 
legyen szó akár főállású akár társadalmi megbízatású polgármesterekről és ezt támasztja alá még a 
miniszteri meg mindenféle állásfoglaláson túlmenően egy 9/2022-es kormányrendelet is, amiben a 
többletforrást biztosítják a polgármestereknek a bérrendezésére. Ott is szó nincsen 
alpolgármesterekről. A Csongrád-Csanád megyei kormányhivatalnak az állásfoglalása még azt is 
támpontként támasztja, hogy a főállású alpolgármesterek esetében kell legfeljebb még arra 
odafigyelni, hogy nekik az illetményét, ha véletlen módon a polgármesterek fizetése olyan mértékben 
emelkedne, hogy ehhez képest a főállású alpolgármestereknek a 70 és 90% sáv alatt marad a 
főállású alpolgármesterek részére jelenleg megállapított illetmény vagy tiszteletdíj akkor az ő 
esetükben ahhoz hozzá kell nyúlni. Ez is azt támasztja alá, hogy valójában társadalmi megbízatású 
alpolgármesterről, mint esetünkben is, akiről szó van esetükben nem kell ezzel a dologgal foglalkozni. 
Értelmezésbeli problémák vannak, de meghajlok a felettes szerv felett igy aztán az van, hogy ezt ne 
is vegyük napirendre és remélem, hogy ezt Emese is tudomásul fogja ezt venni.  

Máté Gábor polgármester: Annál inkább vegyük le, mert bizonytalan az értelmezés a 
törvényalkotó részéről is. A törvényt alkalmazó ellenőrző hatóság részéről sem egyértelmű.  

Sági Mihály elnök: Vegyük le napirendről és akkor nem kellene fölötte vitát nyitni sem. A bizottság 
nem javasolja a Képviselő-testületnek, hogy napirendre vegye az alpolgármester tiszteletdíjának és 
költségtérítésének megállapítását. Aki ezzel egyetért, kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 3 fő 
A döntésből kizárt önkormányzati képviselő neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás módja: nyílt 
A szavazás számszerű eredménye: 
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3 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
 
10/2022.(I.19.)EB. határozat 
 
Tárgy: Alpolgármester tiszteletdíjának és költségtérítésének megállapítása 
 

HATÁROZAT 
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága az alpolgármester 
tiszteletdíjának és költségtérítésének megállapítása tárgyalását a Képviselő-testületnek nem 
javasolja napirendre venni. 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
 
2. napirendi pont: Pusztaszer Községi Önkormányzat 2022. évi Önkormányzati 
feladatellátást szolgáló fejlesztések támogatása pályázat előkészítése 
 
Sági Mihály elnök: Második napirendi pont következik. 
 
Máté Gábor polgármester: Ahogy említettem a BM által kiadott pályázat hirtelen bejött ebbe az 
intervallumba sokkal később szokott megjelenni és későbbi határidők szoktak lenni. Egyik szemem 
sir a másik szemem nevet, mert ebből úgy tűnik, hogy nagyobb esélyünk van a nyerésre, de 
20 000 000 forintot lehet pályázni olyan témában, ami minket érinthet, ez pedig útépítés, járda és 
hídépítés témája lehet 15% önerővel. Itt az alkalom arra, hogy a Dózsa György utcának a két évvel 
ezelőtti alap előkészítést tovább építsük és tovább lépjünk ebben a témában. Beszéltem a 
tervezőnkkel, elindulnak a tervezések, ez nem egyik napról a másikra megy. A felméréseket ezen a 
héten megcsinálják, jövő héten kész lesznek a tervek és be fogják adni. Előzetes információ alapján 
ez az összeg, amiből ezt az aszfaltozást az egyéb sallangokkal együtt meg tudjuk oldani nem fogja 
meghaladni a 14 000 000 forintot. Ennek a 15%-a durván 2 000 000 forint. Most azért nem tudunk 
pontos értéket mondani, mert tervező sem tud pontos kivitelezői összegeket mondani, de a 
nagyságrend az itt van. kérdés az, hogy ezzel egyetért-e a testület, illetve, ha konkrét pénzösszeget 
forintra tudunk osztani akkor azt javaslom, hogy akkor egy ilyen gyors testületi ülés keretében 
hozzunk egy határozatot.  

Sági Mihály elnök: Jegyző urat kérdezem, hogy ha azt mondjuk erre, hogy 2 000 000 forint és ha 
ebbe belefér akkor nem kell összehívni az úgy nem jó?  

dr. Jaksa Tibor jegyző: Történt már olyan döntéshozatala a testületnek, amikor megfogalmaztuk, 
hogy legfeljebb 2 000 000 forint önerőt biztosítunk, ez nem tetszett se a kincstárnak se a 
kormányhivatalnak.  

Máté Gábor polgármester: Ezért úgy lesz, hogy most elmondom miről van szó, aztán amikor meg 
lesz a pontos összeg február első hetében akkor csinálunk egy gyors testületi ülést.  

Sági Mihály elnök: A bizottság javasolja, hogy ez a pályázat induljon el, és ha kell, rendkívüli 
üléseket tartunk. Aki ezzel egyetért, kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 3 fő 
A döntésből kizárt önkormányzati képviselő neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás módja: nyílt 
A szavazás számszerű eredménye: 
3 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
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HATÁROZATOK JEGYZÉKE 
 

Sorszám Tárgy Határidő 
9/2022.(I.19.)EB. határozat Napirendi pontok elfogadása azonnal 
10/2022.(I.19.)EB. határozat Alpolgármester tiszteletdíjának és 

költségtérítésének megállapítása 
azonnal 

11/2022.(I.19.)EB. határozat Pusztaszer Községi Önkormányzat 2022. évi 
Önkormányzati feladatellátást szolgáló 
fejlesztések támogatása pályázat előkészítése 

azonnal 

 




